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BR.0002.9.2013 
 

Protokół Nr XXXVIII/2013 
sesji Rady Gminy Czerwonak, 

która odbyła się w dniu 17 października 2013 r. 
 
Sesję rozpoczęto o godzinie 16.00, a zakończono o godzinie 19.30. Z ustawowego składu Rady 
Gminy Czerwonak, liczącego 21 radnych, w obradach wzięło udział 21 radnych; lista obecności 
stanowi załącznik nr 1; oraz Wójt, Zastępcy Wójta, Radca Prawny, Skarbnik, Prezes Stowarzyszenia 
Wielkopolska Grupa Sportów Wodnych „Kilwater” Krzysztof Ostański, Wiceprezes Stowarzyszenia 
Wielkopolska Grupa Sportów Wodnych „Kilwater” Jakub Czajka, Sołtysi, Przewodniczący Zarządów 
Osiedli i przedstawiciele prasy lokalnej. 
 
 
Porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XXXVII sesji. 
4. Przedstawienie działalności Stowarzyszenia Wielkopolska Grupa Sportów Wodnych „Kilwater”. 
5. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2013 rok. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
7. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących 

w roku 2014 i zwolnień w tym podatku. 
8. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2014 rok. 
9. Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, stanowiących dochody budżetu gminy 

Czerwonak, kartą płatniczą. 
10. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargo-

wym lokalu użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Gdyńska 87A. 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargo-

wym lokalu użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Kościelna 2. 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospo-

darki niskoemisyjnej. 
13. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie określenia zasad ustalania wysokości i wypłacania 

diet dla radnych, sołtysów, przewodniczących zarządów osiedli i opiekuna Młodzieżowej Rady. 
14. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 

2012/2013. 
15. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
16. Wolne głosy i wnioski. 
17. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.1. Otwarcie sesji. 

Otwarcia obrad, powitania zgromadzonych i stwierdzenia prawomocności obrad dokonał  
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 
 
Ad.2. Przedstawienie porządku obrad. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że wpłynęły dwa wnioski dot. 
zmiany porządku obrad: 
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- propozycja przeniesienia pkt 14 „Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czer-
wonak w roku szkolnym 2012/2013” do pkt 5; 
- wniosek Komisji Statutowej w sprawie zdjęcia z porządku obrad pkt 13 „Uchwała zmieniająca 
uchwałę w sprawie określenia zasad ustalania wysokości i wypłacania diet dla radnych, sołtysów, 
przewodniczących zarządów osiedli i opiekuna Młodzieżowej Rady” w celu przedyskutowania 
tematu na posiedzeniu komisji. 
 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie pierwszy wniosek. W głosowaniu wzięło 
udział 19 radnych z 19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty jednogłośnie. Następnie Prze-
wodniczący Rady poddał pod głosowanie drugi wniosek. W głosowaniu wzięło udział 19 radnych z 
19 obecnych na sali. Wniosek został przyjęty 18 głosami przy 1 wstrzymującym się. Porządek ob-
rad został zmieniony. 
 
 
Porządek obrad po zmianach: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Informacja o przyjęciu protokołu XXXVII sesji. 
4. Przedstawienie działalności Stowarzyszenia Wielkopolska Grupa Sportów Wodnych „Kilwater”. 
5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 

2012/2013. 
6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2013 rok. 
7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Czerwonak. 
8. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących 

w roku 2014 i zwolnień w tym podatku. 
9. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2014 rok. 
10. Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, stanowiących dochody budżetu gminy 

Czerwonak, kartą płatniczą. 
11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargo-

wym lokalu użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Gdyńska 87A. 
12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargo-

wym lokalu użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Kościelna 2. 
13. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu gospo-

darki niskoemisyjnej. 
14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy między 

sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
15. Wolne głosy i wnioski. 
16. Zamknięcie sesji. 
 
 
Ad.3. Informacja o przyjęciu protokołu XXXVII sesji 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zwrócił uwagę, że zmieniła się treść zapisu – 
tytuł punktu porządku obrad. Przewodniczący poinformował, że zgodnie z wykładnią oraz infor-
macjami ze szkoleń nie ma obowiązku przyjmowania protokołu poprzez głosowanie. Poinformo-
wał, że protokół będzie podpisywany w dniu kolejnej sesji i do tego czasu można składać ewentu-
alne uwagi. Następnie Przewodniczący Rady zapytał, czy są uwagi do protokołu. W związku z tym, 
że nikt nie zgłosił uwag Przewodniczący podpisał protokół. 
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Ad.4. Przedstawienie działalności Stowarzyszenia Wielkopolska Grupa Sportów Wodnych „Kilwa-
ter”. 
 Wiceprezes Stowarzyszenia Wielkopolska Grupa Sportów Wodnych „Kilwater” Jakub Czaj-
ka dokonał prezentacji działalność stowarzyszenia. Poinformował, że wcześniej prezentacja zosta-
ła przedstawiona na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Gminy, która pozytywnie 
ją zaopiniowała. Prezentacja stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 Prezes Stowarzyszenia Wielkopolska Grupa Sportów Wodnych „Kilwater” Krzysztof Ostań-
ski podziękował za wsparcie i podkreślił, że Stowarzyszenie służy mieszkańcom gminy. 
 W dyskusji głos zabrał radny Leszek Lesiczka. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak podziękował za prezentację, życzył powodzenia i 
dalszych sukcesów. 
 
Ad.5. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2012/2013. 
 Pełnomocnik ds. Oświaty Jerzy Roch Kowalski powiedział, że informacja o stanie realizacji 
zadań oświatowych Gminy Czerwonak jest przedkładana Radzie Gminy zgodnie z zapisami usta-
wy o systemie oświaty każdego roku. 
 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Ewa Banaszak poinformowała, że komi-
sja szczegółowo zapoznała się z materiałem, radni otrzymali od Pełnomocnika ds. Oświaty odpo-
wiedzi na zadane pytania. Zdaniem komisji informacja została przygotowana bardzo rzetelnie. 
 Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Czerwonak w roku szkolnym 
2012/2013 stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Ad.6. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwały budżetowej Gminy Czerwonak na 2013 r. 

Skarbnik Radosława Wiśniewska przedstawiła autopoprawkę do projektu w/w uchwały. 
Autopoprawka dot. wniosków sołectw i osiedli w sprawie przesunięcia środków będących w dys-
pozycji jednostek pomocniczych: Osiedla Leśnego, Sołectwa Bolechowo oraz Sołectwa Bolecho-
wo-Osiedle. Zgodnie z pismem Wojewody Wielkopolskiego zmniejsza się plan dotacji o kwotę 13 
tys. zł oraz wydatków na realizację zadań związanych z pieczą zastępczą. Ponadto autopoprawka 
wprowadza dochody w kwocie 16 760 zł z tytułu refundacji poniesionych wydatków na realizację 
zadania Socrates Comenius w Gimnazjum w Czerwonaku. Następnie Skarbnik dokonała uzasad-
nienia projektu uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozy-
tywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały 
wraz ze zgłoszoną autopoprawką. W głosowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. 
Uchwała została przyjęta 19 głosami, przy 1 wstrzymującym się. Uchwała stanowi załącznik nr 4 
do protokołu. 
 
Ad.7. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Czerwonak. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozy-
tywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały. W gło-
sowaniu wzięło udział 20 radnych z 20 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
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Ad.8. Uchwała w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązują-
cych w roku 2014 i zwolnień w tym podatku. 
 Wójt Mariusz Poznański powiedział, że zaproponowane stawki wynikają z wieloletnich 
doświadczeń i z analiz przeprowadzanych przez wydział podatkowy. Zwrócił się do radnych o 
uwzględnienie stawek zaproponowanych w projekcie uchwały. Wójt poinformował, że zapoznał 
się z propozycją wysokości stawek podatku Klubu Radnych PiS i zwrócił się do klubu o jej wycofa-
nie. 
 Przewodnicząca Klubu Radnych PiS Renata Walerych zwróciła się o rozważenie propozycji 
klubu. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że wszyscy otrzymali propozycję 
klubu, jest ona czytelna i można się z nią zapoznać. 
 Radny, członek Klubu Radnych PiS Marek Pietrzyński poinformował, że propozycja klubu 
zakłada pozostawienie stawek podatku od nieruchomości na 2014 r. na poziomie obowiązującym 
w roku 2013, co skutkuje obniżeniem wpływu do budżetu o około 100 tys. zł. Radny zwrócił się o 
przyjęcie propozycji klubu. 
 W dyskusji głos zabrali: radny Jacek Sommerfeld, Wójt Mariusz Poznański, Przewodniczący 
Rady Marcin Wojtkowiak, sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak. 
 Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera poinformowała, że komisja po-
zytywnie zaopiniowała propozycje podatku zaproponowane przez Wójta. Odnosząc się do propo-
zycji Klubu Radnych PiS powiedziała, że jest nieodpowiedzialna, gdyż przedkładanie radnym pro-
pozycji o godz. 16.00 nie daje możliwości przeanalizowania, zrobienia symulacji. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak wyjaśnił, że poddaje pod głosowanie projekt 
uchwały przedłożony przez Wójta, który otrzymał pozytywną opinię Komisji Budżetu i Finansów. 
Jeśli w wyniku głosowania projekt nie uzyska akceptacji Rady Gminy, wówczas podda pod głoso-
wanie propozycję Klubu Radnych PiS. W głosowaniu nad projektem uchwały wzięło udział 21 rad-
nych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 17 głosami, przy 3 przeciw i 1 wstrzymują-
cym się. Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
 
Ad.9. Uchwała w sprawie opłaty od posiadania psów na 2014 rok. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozy-
tywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

W dyskusji głos zabrali: Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk, radny Marek Pietrzyński 
oraz Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 19 głosami 
przy 2 wstrzymujących. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Ad.10.Uchwała w sprawie dopuszczenia zapłaty podatków, stanowiących dochody budżetu gminy 
Czerwonak, kartą płatniczą. 
 Skarbnik Radosława Wiśniewska dokonała uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozy-
tywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 
głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogło-
śnie. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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Ad.11. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetar-
gowym lokalu użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Gdyńska 87A. 
Ad.12. Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetar-
gowym lokalu użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Kościelna 2. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektów w/w uchwał. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozy-
tywnie zaopiniowała projekty w/w uchwał. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Przestrzennej i Budownictwa Janusz Andrzejewski po-
informował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekty w/w uchwał. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym lokalu 
użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Gdyńska 87A. W głosowaniu wzięło udział 
21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi za-
łącznik nr 9 do protokołu. 
 Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na najem, na okres powyżej 3 lat w trybie bezprzetargowym lokalu 
użytkowego położonego w miejscowości Czerwonak, ul. Kościelna 2. W głosowaniu wzięło udział 
21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. Uchwała stanowi za-
łącznik nr 10 do protokołu. 
 
Ad.13. Uchwała w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania Planu go-
spodarki niskoemisyjnej. 
 Zastępca Wójta Tomasz Stellmaszyk dokonał uzasadnienia projektu w/w uchwały. 

W dyskusji głos zabrali: Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak, Zastępca Wójta Tomasz 
Stellmaszyk oraz radna Wiesława Fedder. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Maria Libera powiedziała, że komisja pozy-
tywnie zaopiniowała projekt w/w uchwały, ale zdaniem komisji podjęcie przedmiotowej uchwały 
powinno nastąpić po wstąpieniu Gminy Czerwonak do Stowarzyszenia Metropolia Poznań. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska i Rolnictwa Tadeusz Sikoń poinformował, że 
komisja 2 głosami za, 2 głosami przeciw przy 1 wstrzymującym się, nie wypracowała stanowiska w 
sprawie projektu w/w uchwały. Zdaniem radnego uchwała powinna zostać przyjęta. 

W dyskusji głos zabrał Wójt Mariusz Poznański. 
Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie projekt w/w uchwały. W 

głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Uchwała została przyjęta 16 głosami 
przy 5 wstrzymujących się. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
Ad.14. Informacja o działalności Wójta Gminy Czerwonak jako organu wykonawczego gminy mię-
dzy sesjami Rady Gminy Czerwonak. 
 Radna Wiesława Fedder zgłosiła uwagę dot. zorganizowania służb Straży Gminnej ukie-
runkowanych na sprzątanie po swoim psie. 
 Radny Tadeusz Sikoń zapytał czy został wybrany wykonawca w celu budowy pętli autobu-
sowej przy ul. św. Wojciecha w Czerwonaku. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że wykonawca został wybrany. 

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad.15. Wolne głosy i wnioski. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak odczytał treść wiadomości e-mail, którą otrzy-
mał od Pana Antoniego Postanowicza. Przewodniczący Rady poinformował, że wiadomość e-mail 
zostanie przekazana Wójtowi. 
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Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, że odszkodowanie zostało wypłacone Panu Antoniemu 
Postanowiczowi. Podjęto decyzję o odwołaniu, ponieważ zdaniem Wójta, odszkodowanie ustalo-
ne przez Wojewodę Wielkopolskiego jest zbyt wysokie. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poinformował, że podda pod głosowanie: 
- kandydaturę radnej Wiesławy Fedder oraz radnego Marcina Wojtkowiaka do udziału w komisji 
monitorującej budowę ITPOK i układu drogowego. Kandydatury zostały zaopiniowane przez do-
raźną Komisję ds. Monitorowania Lokalizacji i Budowy Spalarni oraz Modernizacji Układu Drogo-
wego Gdyńska-Bałtycka. Przewodniczący Rady poinformował, że funkcję przedstawiciela strony 
społecznej zaproponowano Panu Piotrowi Krępulcowi; 
- kandydaturę radnej Beaty Gryski oraz radnego Tadeusza Sikonia do udziału w komisji ds. moni-
torowania funkcjonowania firmy Presseko w Bolechowie. Kandydatury zostały zaproponowane 
przez komisje stałe Rady Gminy. 

Radny Janusz Andrzejewski zgłosił wniosek formalny, aby nie powoływać komisji ds. moni-
torowania funkcjonowania firmy Presseko w Bolechowie. Zdaniem radnego sprawozdania na 
komisjach i na sesjach są wystarczające. 

Zdaniem Wójta Mariusza Poznańskiego powołanie komisji ds. monitorowania funkcjono-
wania firmy Presseko jest zasadne. 

Radny Janusz Andrzejewski wycofał wniosek formalny i poinformował, że będzie czekał na 
efekty pracy komisji. 

Zdaniem Wójta Mariusza Poznańskiego warto nawiązać współpracę z firmą Presseko. 
Wójt poinformował, że w przypadku przeniesienia zakładu poza gminę, gmina poniesie straty z 
tytułu podatków. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie kandydaturę radnej Be-
aty Gryski oraz radnego Tadeusza Sikonia do udziału w komisji ds. monitorowania funkcjonowa-
nia firmy Presseko w Bolechowie. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. 
Kandydatury zostały przyjęte 17 głosami przy 4 wstrzymujących się. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak poddał pod głosowanie kandydaturę radnej 
Wiesławy Fedder oraz radnego Marcina Wojtkowiaka do udziału w komisji monitorującej budowę 
ITPOK i układu drogowego. W głosowaniu wzięło udział 21 radnych z 21 obecnych na sali. Kandy-
datury zostały przyjęte 20 głosami przy 1 wstrzymującym się. 
 Radny Robert Maciejewski odczytał pismo Pani Marii Wielebskiej dot. tablicy pamiątkowej 
powstańca wielkopolskiego Rajmunda Terczewskiego, która została wykonana i sfinansowana 
przez Urząd Gminy Czerwonak. Radny podziękował Wójtowi i przekazał w/w list. 
 Radny Janusz Andrzejewski: 
- zapytał czy światła, montowane na skrzyżowaniu ul. ks. Piotrowskiego z szosą poznańską, będą 
dot. tylko przejścia dla pieszych; 
- zapytał czy Urząd Gminy zamierza usunąć klon, który znajduje się blisko budynku dworca i sta-
nowi zagrożenie. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że w najbliższym czasie rozpoczną się prace po-
rządkowe przy dworcu w Owińskach, m.in. wycinka drzew. Wójt poinformował, że Starosta Po-
znański wydał pozwolenie na parking przy dworcu w Czerwonaku. 
 Radny Jacek Sommerfeld: 
- zwrócił się z prośbą o podanie terminu wymiany barierek przy ul. Piaskowej w Koziegłowach; 
- zaprosił do wzięcia udziału w II Biegu Niepodległości, który odbędzie się 11 listopada br. w Ko-
ziegłowach. 
 Radna Daniela Jankowska-Bachor zwróciła się z prośbą o wykonanie muldy spowalniającej 
przy placu zabaw przy bloku nr 14 na os. Leśnym w Koziegłowach. 
 Wójt Mariusz Poznański zwrócił uwagę na powstawanie spalin w momencie hamowania i 
ruszania samochodów. Wójt zaproponował oddzielenie placu zabaw barierkami. 
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Radna Wiesława Fedder: 
- przychyliła się do propozycji Wójta i poinformowała, że na placu zabaw przy bloku nr 16 również 
nie ma ogrodzenia; 
- zapytała czy ustalono, które chodniki na os. Leśnym w Koziegłowach są chodnikami gminnymi. 
 Wiceprzewodniczący Rady Piotr Picyk: 
- muldy spowalniające – poinformował, że istnieją takie rozwiązania, które nie zmuszają kierow-
ców do hamowania; 
- zapytał o harmonogram remontu ul. Poznańskiej w Kicinie; 
- zapytał o licytację komorniczą dróg przy ul. Trakt; 
- przypomniał, że trwa sprzedaż cegiełek w sprawie firmy Bros. 
 Wójt Mariusz Poznański wyjaśnił, że modernizacja ul. Poznańskiej w Kicinie zostanie wy-
konana przez firmę ZRUG. 
 Radna Maria Libera zwróciła się z prośbą o rozdzielenie chodnika, który został wybudo-
wany wzdłuż przedłużenia ul. Piłsudskiego w Koziegłowach, na dwie części, tj. dla rowerzystów i 
dla pieszych. 
 Zastępca Wójta Eugeniusz Chałupniczak: 
- chodnik wzdłuż przedłużenia ul. Piłsudskiego – chodnik zostanie w widoczny sposób rozdzielo-
ny; 
- modernizacja chodników – poinformował, że w pierwszej kolejności zostanie wykonany chodnik 
wzdłuż ul. Piłsudskiego wraz ze ścieżką rowerową, a modernizacja pozostałych chodników zależy 
od środków w budżecie w 2014 r. Zastępca Wójta poinformował, że obecnie ścieżki rowerowe są 
budowane z nawierzchni asfaltowej; 
- sygnalizacja świetlna w Owińskach – głównym argumentem zainstalowania sygnalizacji był brak 
możliwości przejścia pieszych przez jezdnię. Zastępca Wójta poinformował, że odpowiedź udzieli 
w terminie późniejszym, ponieważ nie posiada informacji czy całość będzie dot. również samo-
chodów czy tylko pieszych; 
- barierki przy ul. Piaskowej w Koziegłowach – temat barierek jest aktualny; 
- mulda spowalniająca – będą prowadzone rozmowy w sprawie muld lub ruchu jednokierunko-
wego. 
 Radny Wojciech Skrzekut wyjaśnił, że sygnalizacja świetlna w Owińskach będzie dot. tylko 
ruchu pieszego i będzie to sygnalizacja wzbudzana. 
 Radny Leszek Lesiczka: 
- zdaniem radnego na sali sesyjnej słowo „populizm” nie powinno być używane; 
- zapytał jakie niebezpieczeństwa pojawiają się jeśli chodzi o gospodarkę niskoemisyjną; 
- poinformował, że koszty związane z oznakowaniem szlaku im. Augusta Cieszkowskiego w grani-
cach gminy Czerwonak nie będą wysokie; 
- zapytał czy przed zimą ulegnie zmiana na ul. Nowe Osiedle i ul. Wodnej w Kicinie. 

Wójt Mariusz Poznański: 
- populizm – poinformował, że nie będzie się odnosił do wypowiedzi radnego; 
- gospodarka niskoemisyjna - poinformował, że w ramach ochrony powietrza przed CO2 wykona-
no bardzo dużo zadań, m.in. budowano gazociągi. W najbliższym czasie gazociąg będzie budo-
wany w Miękowie. Wójt poinformował, że do 2017 r. budynki użyteczności publicznej będą musia-
ły być prawie w całości samowystarczalne w energię; 
- szlak im. Augusta Cieszkowskiego – poprosił o złożenie zapotrzebowania w Wydziale Gospodarki 
Komunalnej i Ochrony Środowiska; prawdopodobnie oznakowanie można będzie wykonać we 
własnym zakresie. 

Wiceprzewodnicząca Rady Renata Walerych: 
- zwróciła się z prośbą o zobowiązanie zarządcy Cmentarza Komunalnego do zamykania bramy 
cmentarza na noc z uwagi na sarny; 
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- poinformowała, że asfaltowe ścieżki rowerowe są bezpieczniejsze niż ścieżki wykonane z kostki 
brukowej. 
 Radna Krystyna Niedośpiał w imieniu mieszkańców ul. Zagórze i Zacisze zapytała czy 
można przyspieszyć podpisywanie umów dot. odprowadzania ścieków do kanalizacji. 
 Radna Ewa Banaszak zwróciła uwagę, że obecnie coraz więcej mieszkańców instaluje pie-
ce, w których można stosować węgiel kamienny, a oprócz tego w piecach palone są śmieci. 
 Sołtys wsi Kicin Helena Stachowiak zapytała czy to prawda, że firma Tahal złożyła wniosek 
do sądu. 
 Wójt Mariusz Poznański poinformował, że firma Tahal upadła. W tej chwili prace wykony-
wane przez firmę ZRUG są finansowane z zabezpieczenia należytego wykonania zadania. Wójt 
poinformował, że wykonywana jest obecnie inwentaryzacja, a ulice będą zabezpieczane przed 
zimą. 
 
Ad.16. Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady Marcin Wojtkowiak zamknął XXXVIII sesję Rady Gminy Czerwonak. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziły: 
Izabela Lesiecka 
Monika Grzebielucha-Andrusieczko 


